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La llei d’intercanvi d’informació en
matèria fiscal ja ha arribat al Con-
sell. L’Executiu ha elaborat fins a
tres esborranys abans de presentar
el text definitiu. Això és una prova
clara que s’ha treballat a fons.

Cap de Govern
Jaume Bartumeu

L’Ajuntament de la Seu ha convocat
una nova línia d’ajuts per a famílies
amb infants escolaritzats a les llars
d’infants municipals que es trobin
en una situació econòmica desafavo-
rida. Ens felicitem de la iniciativa.

Alcalde de la Seu d’Urgell
Albert Batalla

El retaule de Sant Pere d’Aixirivall,
de Jeroni d’Herèdia, ha tornat al seu
lloc d’origen després de l’excel.lent
feina de restauració –sovint no reco-
neguda– duta a terme pels tècnics
de l’Àrea d’Inventari i Conservació

Àrea de Conservació
Lurdes López

oberta
La finestra

RAFAEL
TORRES

La mascareta

Editorial L’opinió del diari només s’expressa als editorials.
Els articulistes hi exposen posicions personals.

Sense pressa, però
sense pausa

EL TEXT D’INTERCANVI
D’INFORMACIÓ ÉS
MILLORABLE, PERÒ
TAMBÉ PROMETEDOR

Com que som així,
ningú s’atreveix a ser el
primer a usar la
mascareta, pel que diran

N o se sap perquè pot ser més
útil l’ús de la mascareta, si
per protegir-se del contagi

de la grip A o per defensar-se de la
pudor de les sentines polítiques. La
corrupció, que desprèn aquesta olor
nauseabunda a què molts ciutadans
semblen haver-se acostumat, va en-
derrocar al 1996 el govern de Felipe
González, però amb la seva destitu-
ció per les urnes no es va posar fi, ni
molt menys, a la cultura del trin-

quet, la comissió i el pelotazo. Podria
dir-se que la corrupció política es va
democratitzar, això és, que va aban-
donar en part l’àmbit de palau de
l’Estat, més cremat, més vigilat, més
arriscat, per córrer-se i instal.lar-se
en els feus, en les comunitats
autònomes, en les diputacions, en
els municipis, i no diguem en els
burgs podrits.

Amb les calors de l’estiu, la mace-
ració de la putrefacció que s’ha anat
acumulant sobre el teixit polític
d’Espanya s’ha accelerat, i ara la
mascareta higiènica es fa tan indis-
pensable perquè la pesta que n’ema-
na no ens tombi com perquè els úl-
tims virus de laboratori no ens con-
dueixin a l’UCI. La mascareta és
molt més barata que la vacuna con-

tra la grip A, i potser per això a
ningú se li ha ocorregut recomanar–
ne el seu ús per evitar el contagi i la
propagació de la morbositat.

Els metges, alarmats amb raó i
per partida doble, pel treball que els
espera i per la pròpia afectació a les
seves persones, ja recomanen no be-
sar ni donar la mà, però això, tan
dur, podria fins i tot evitar-se amb
l’ús de la mascareta en els llocs
públics i en les concentracions hu-
manes, o sigui, en els transports, en
els concerts d’estiu, en la proces-
sons, en els bars i quan lloc s’imposi
l’estreta proximitat de les persones.
¡On anirem a parar!

Com que som així, amb tan escàs
sentit de l’humor com desproporcio-
nat sentit del ridícul, ningú s’atre-
veix a ser el primer a usar la masca-
reta, pel que diran, però en aquest
petit llenç de cel.lulosa que expressa
la ferma decisió personal de no voler
fastiguejar ni que el fastiguegin a un
mateix hi ha la clau sanitària de
l’immediat futur. H
Periodista.

redaccio@andorra.elperiodico.com

R
esa una de moltes di-
tes que un s’ha de ves-
tir sense pressa però
sense pausa. I aquest
sembla aparentment

el leitmotiv que s’ha imposat el
nou Executiu socialdemòcrata.

Així almenys es desprèn del
que hem pogut anar veient
aquests dies respecte al treball
que s’ha anat desenvolupant amb
relació als textos legislatius que
han de portar a una major trans-
parència fiscal al país davant de la
comunitat internacional. I és que
el projecte de llei qualificada d’in-
tercanvi d’informació en matèria
fiscal ja s’ha tramitat al Consell
General. En primer lloc, ens ale-
grem que la tasca que s’està
duent en aquest sentit està res-
pectant tant els compromisos ru-

bricats amb l’Estat francès com
els propis discursos públics que
s’han anat succeint. És a dir, sem-
bla que s’està respectant al peu de
la lletra el calendari fixat i que
arribarem amb bona part dels
deures fets a la cimera de Pitts-
burg. En segon lloc, el text que di-

lluns l’Executiu va entregar a la
Sindicatura tot indica que no és
producte de la improvisació i el
fet que abans de la seva presenta-
ció se n’hagin fet dos esborranys
previs confirmaria aquesta tesi.

En tercer lloc, les diferents ver-
sions del text que s’han anat fent
públics aparentment han anat in-
corporant aportacions del princi-
pal grup de l’oposició, Coalició
Reformista. I és que si bé CR es re-
serva el dret a presentar-hi esme-
nes, ja assenyalen sentir-se força
satisfets del projecte de llei en
qüestió. I per tant, si bé hagués es-
tat preferible que la iniciativa le-
gislativa hagués arribat a la Casa
de la Vall amb el consens de tots
els grups, almenys es pot dir que
el got d’aigua és mig ple. Mentres-
tant, Andorra pel Canvi veu més
deficiències en el document, però
encara que no descarti fer-hi una
esmena a la totalitat, ja han dei-
xat clar que en cap cas bloqueja-
ran la llei. Paral.lelament, Jaume
Bartumeu anuncia que s’han esta-
blert contactes amb vint jurisdic-
cions per a la signatura d’acords
d’intercanvi d’informació.

Tenim un escenari que pot ser
millorable, però no per això deixa
de ser prometedor, ja que d’una
vegada per totes sembla que la
classe política va tota a la una.

L’objectiu ha estat
seleccionar els millors
projectes, els que tenen
clar el posicionament del
municipi


